
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU  

JIHOČESKÉ UNIVERZITY V ČESKÝCH BUDĚJOVICÍCH KONANÉHO 

DNE 5. 12. 2023 
 

Přítomni (bez titulů): 
Petr Bahenský, Tereza Čapková, Martin Červený, Damián Dedecius, Martin Dvořák, Petr 
Dvořák, Zbyněk Havelka, Zdeněk Hošek, Andrea Hudáčková, Vera Kaplická Yakimova, Pavel 
Kincl, Noemi Koreňová, Petra Kotlárová, Jan Kresan, Eliška Kůrková, Jakub Luksch, Josef 
Nota, Milan Novák, Pavel Ondr, Kateřina Pražáková, Martin Prkna, Magdalena Rašpličková, 
Ján Regenda, Martin Slobodník, Pavel Smetana, Zdeněk Strnad, Alžběta Strouhová, Věra 
Suchomelová, Lenka Šedová, Jan Škrabánek, Tomáš Volek, Helena Zbudilová, David Zeman, 
Eliška Zusková (celkem 34) 

Omluveni (bez titulů):  
Martin Bláha, Josef Juráň, Petra Karvánková, Olga Laštovičková, Aleš Lisner (celkem 5) 

Nepřítomni (bez titulů):  

Anna Koutská  

Hosté (bez titulů):  

Bohumil Jiroušek (rektor JU) a Pavel Kozák (děkan FROV) 
 
 
Senát byl po celou dobu jednání usnášeníschopný. Zasedání AS JU zahájil ve 14:05 
předseda hlavní volební komise Zdeněk Pecka, který zasedání řídil až do zvolení nového 
předsedy senátu. Pan Pecka přivítal přítomné senátory, senátorky a hosty. 
 

Hlasování (č 1.) o zapisovateli, ověřovatelích a skrutátorech 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje zapisovatele Damiána Dedeciuse (PřF), ověřovatele zápisu 
Věru Suchomelovou (TF) a Pavla Smetanu (FZT) a skrutátory Zbyňka Havelku (FZT) a Veru 
Kaplickou Yakimovu (FF). 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 
AS JU schválil zapisovatele Damiána Dedeciuse, ověřovatele zápisu 
Věru Suchomelovou a Pavla Smetanu, a rovněž skrutátory Zbyňka 
Havelku a Veru Kaplickou Yakimovu. 

 
 

1. Organizační záležitosti Akademického senátu JU 

Program zasedání AS JU: 

1. Organizační záležitosti Akademického senátu JU. 

2. Vyhlášení platně zvolených kandidátů do AS JU a předání Osvědčení. 

3. Volba předsedy AS JU. 

4. Volby místopředsedů AS JU. 

5. Volba zástupců do RVŠ. 

6. Různé. 
 

Hlasování (č. 2) o programu zasedání AS JU 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje program v podobě uvedené v online pozvánce na zasedání. 

Hlasování: pro – 34, proti – 0, zdržel se – 0 

 
AS JU schválil program v podobě uvedené v online pozvánce na 
zasedání. 



2. Vyhlášení platně zvolených kandidátů do AS JU a předání 
Osvědčení. 

Předseda hlavní volební komise Zdeněk Pecka pogratuloval všem nově zvoleným senátorům a 
předal jim Osvědčení o zvolení členem, resp. členkou Akademického senátu JU. 
 
 

3. Volba předsedy AS JU 

Předseda hlavní volební komise Zdeněk Pecka požádal členy senátu, aby podávali návrhy na 
předsedu AS JU. Senátor Pavel Ondr na tuto pozici navrhl senátora Petra Dvořáka, který návrh 
přijal. Žádný další kandidát nebyl senátory navržen, bylo tedy přistoupeno k tajnému 
hlasování. 
 

Hlasování (č. 3) o předsedovi AS JU  

Hlasování: pro – 25, proti – 1, zdržel se – 8 

 AS JU zvolil senátora Petra Dvořáka předsedou AS JU. 

 
Řízení zasedání se poté ujal nově zvolený předseda AS JU Petr Dvořák. 
 
 

4. Volby místopředsedů AS JU. 

a) Volba místopředsedy z akademické komory 

Předseda Petr Dvořák požádal členy senátu, aby navrhli kandidáty na místopředsedu 
z akademické komory AS JU. Senátor Pavel Smetana navrhl na tuto pozici senátora Zbyňka 
Havelku, a dále byl senátorem Martinem Slobodníkem navržen senátor Zdeněk Strnad. Žádný 
další kandidát nebyl navržen. Oba senátoři návrh přijali a bylo tedy přistoupeno k tajnému 
hlasování. Pro toto konkrétní hlasování senátoři navrhli zvolit dalšího skrutátora, neboť 
navržený kandidát Zbyněk Havelka byl již na začátku tohoto zasedání AS JU zvolen 
skrutátorem. 
 

Hlasování (č. 4) o doplňujícím skrutátorovi  

Návrh usnesení: AS JU schvaluje skrutátorku Elišku Zuskovou (FROV). 

Hlasování: pro – 34, proti – 0, zdržel se – 0 

 AS JU schválil skrutátorku Elišku Zuskovou. 

 
V rámci prvního kola nezískal žádný z kandidátů nadpoloviční většinu hlasů, bylo tedy 
přistoupeno k tajnému hlasování ve druhém kole, do kterého postupují oba kandidáti. 
 

Hlasování (č. 5 a 6) o místopředsedovi z akademické komory AS JU 

Hlasování 
(1. kolo): 

Zbyněk Havelka: 
pro – 16 

Zdeněk Strnad: 
pro – 15 

Výplň: 
zdržel se – 3 

Hlasování 
(2. kolo): 

Zbyněk Havelka: 
pro – 15 

Zdeněk Strnad: 
pro – 17 

Výplň: 
zdržel se – 2 

 AS JU zvolil senátora Zdeňka Strnada místopředsedou AS JU. 

 
  



b) Volba místopředsedy ze studentské komory 

Předseda požádal členy senátu, aby navrhli kandidáty na místopředsedu ze studentské komory 
AS JU. Senátor Milan Novák navrhl na tuto pozici senátora Damiána Dedeciuse, který návrh 
přijal. Senátorkou Terezou Čapkovou byl navržen senátor David Zeman, který také návrh 
přijal. V tajném hlasování již v prvním kole získal jeden z kandidátů nadpoloviční většinu 
hlasů. 
 

Hlasování (č. 7) o místopředsedovi ze studentské komory AS JU 

Hlasování 
(1. kolo): 

Damián Dedecius: 
pro – 27 

David Zeman: 
pro – 7  

Výplň: 
zdržel se – 0 

 AS JU zvolil senátora Damiána Dedeciuse místopředsedou AS JU. 

 
 

5. Volba zástupců do Rady vysokých škol (RVŠ). 

Členové senátu předali předsedovi AS JU návrhy delegátů do RVŠ z jednotlivých fakult. Dvě 
fakulty (Přírodovědecká a Filozofická) návrhy nedodali, ale učiní tak v co nejbližší době. 
 
Navrženi byli: 

- Ing. Ján Regenda, Ph.D. (FROV) 

- Mgr. et Mgr. Ondřej Doskočil, Th.D. (ZSF) 

- doc. JUDr. Stanislav Přibyl, Ph.D., Th.D. (TF) 

- doc. Ing. Pavel Ondr, CSc. (FZT) 

- Mgr. Michal Vančura, Ph.D. (PF) 

- doc. Ing. Kamil Pícha, Ph.D., MBA. (EF) 
 

Hlasování (č. 8) o volbě delegátů do RVŠ 

Hlasování: pro – 34, proti – 0, zdržel se – 0 

 AS JU zvolil navrhované delegáty do RVŠ. 

 
Rektor JU Bohumil Jiroušek připomněl volbu delegátů do jednotlivých orgánů RVŠ, jmenovitě 
do Předsednictva RVŠ, Sněmu RVŠ a do Studentské komory RVŠ. Do SK RVŠ je kromě jednoho 
delegáta nutné zvolit i náhradníka. 
 
Navrženi byli: 

- PhDr. Petr Dvořák, Ph.D. (Předsednictvo RVŠ) 

- JUDr. Ing. Zdeněk Strnad, Ph.D., MPA (Sněm RVŠ) 

- Ing. Alžběta Strouhová + náhradník Bc. Damián Dedecius (Studentská komora RVŠ) 
 

Hlasování (č. 9) o volbě delegátů do jednotlivých orgánů RVŠ 

Hlasování: pro – 34, proti – 0, zdržel se – 0 

 AS JU zvolil navrhované delegáty do jednotlivých orgánů RVŠ. 

 

  



6. Různé 

a) Ustanovení Ekonomické komise AS JU 

Předseda Petr Dvořák vyzval členy senátu, aby navrhli kandidáty na členy do Ekonomické 
komise AS JU pro volební období 2023–2026, přičemž každá fakulta má podle Jednacího řádu 
AS JU právo být zastoupena alespoň jedním členem komise. Předseda dále vyzval členy senátu, 
aby se vyjádřili k návrhu na koordinátora EK AS JU – navržen byl senátor Tomáš Volek. 
 
Navrženi byli: 

- doc. Mgr. Lenka Šedová, Ph.D. (ZSF) 

- Mgr. Vera Kaplická Yakimova, Ph.D. (FF) 

- MVDr. Eliška Zusková, Ph.D. (FROV) 

- Mgr. Jakub Luksch (TF) 

- Ing. Mgr. Zbyněk Havelka, Ph.D. (FZT) 

- PhDr. Milan Novák, Ph.D. (PřF) 

- PhDr. Petr Dvořák, Ph.D. (PF) 

- doc. Ing. Tomáš Volek, Ph.D. (EF, navržen jako koordinátor EK AS JU) 
 

Hlasování (č. 10) o složení Ekonomické komise AS JU pro volební období 2023–2026 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje navrhované členy Ekonomické komise AS JU pro volební 
období 2023–2026. 

Hlasování: pro – 34, proti – 0, zdržel se – 0 

 
AS JU schválil navrhované členy Ekonomické komise AS JU pro 
volební období 2023–2026. 

 

Hlasování (č. 11) o koordinátorovi Ekonomické komise AS JU 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje senátora Tomáše Volka za koordinátora EK AS JU. 

Hlasování: pro – 34, proti – 0, zdržel se – 0 

 AS JU schválil senátora Tomáš Volka za koordinátorem EK AS JU. 

 

b) Ustanovení Legislativní komise AS JU 

Předseda Petr Dvořák následně vyzval členy senátu, aby navrhli kandidáty na členy Legislativní 
komise AS JU pro volební období 2023–2026, přičemž každá fakulta má podle Jednacího řádu 
AS JU právo být zastoupena alespoň jedním členem komise. Předseda dále vyzval členy senátu, 
aby se vyjádřili k návrhu na koordinátora LK AS JU – navržen byl senátor Martin Slobodník. 
 
Navrženi byli: 

- PhDr. Martin Červený (ZSF) 

- Mgr. Martin Dvořák, Ph.D. (FF) 

- doc. Ing. Pavel Smetana, Ph.D. (FZT) 

- Ing. Ján Regenda, Ph.D. (FROV) 

- Magdaléna Rašpličková (TF) 

- Mgr. Josef Juráň, Ph.D. (PřF) 

- PhDr. Petr Bahenský, Ph.D. (PF) 

- JUDr. Martin Slobodník, Ph.D. LL.M. (EF, navržen jako koordinátor LK AS JU) 
  



Hlasování (č. 12) o složení Legislativní komise AS JU pro volební období 2023–2026 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje navrhované členy Legislativní komise AS JU pro volební 
období 2023–2026. 

Hlasování: pro – 34, proti – 0, zdržel se – 0 

 
AS JU schválil navrhované členy Legislativní komise AS JU pro 
volební období 2023–2026. 

 

Hlasování (č. 13) o koordinátorovi Legislativní komise AS JU 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje senátora Martina Slobodníka za koordinátora LK AS JU. 

Hlasování: pro – 34, proti – 0, zdržel se – 0 

 
AS JU schválil senátora Martina Slobodníka za koordinátora LK 
AS JU. 

 

c) Mandátová komise 

Předseda Petr Dvořák dále členům senátu navrhl ke zvážení založení Mandátové komise AS JU 
pro volební období 2023–2026. V této komisi by byla každá fakulta zastoupena jedním ze 
svých zastupitelů (senátorů) a úkolem této komise by bylo ohlídat platnost mandátů svých 
fakultních kolegů senátorů. Předseda tento návrh argumentoval zkušenostmi z předešlého 
volebního období AS JU, kdy docházelo (především u studentských senátorů) k chaotickým 
situacím plynoucím z nejasnosti současně platných mandátů senátorů. 

Senátor Ján Regenda návrh předsedy podpořil a doplnil jej o vlastní návrh, aby členové 
Mandátní komise AS JU rovněž podporovali aktivitu svých fakultních kolegů senátorů. 

Výsledek diskuze: členové senátu zváží založení Mandátové komise AS JU pro volební 
období 2023–2026 a případně navrhnou možné kandidáty 

 

d) Odměna pro studenty AS JU 

Senátorka Petra Kotlárová vznesla otázku odměny či stipendií pro studentské senátory za jejich 
účast a aktivitu v AS JU, neboť touto otázkou se zabýval AS JU v minulém volebním období. 

Předseda Petr Dvořák doplnil, že senátoři z akademické komory získávají za účast v AS JU 
kladné ohodnocení v rámci informačního systému hodnocení akademických pracovníků (IS 
HAP). 

Děkan FROV Pavel Kozák by se tomuto tématu rád věnoval, navrhl tedy toto téma nechat 
nadále otevřené k další diskuzi. 

Výsledek diskuze: téma odměn pro studenty AS JU je ponecháno otevřené k další diskuzi 

 

c) Zřízení funkce zapisovatele pro zasedání AS JU 

Senátorka Vera Kaplická Yakimova navrhla zřídit stálou funkci zapisovatele, neboť pokud je 
zapisovatelem určen člen senátu, ten často není schopen je aktivně účastnit zasedání, pohotově 
reagovat či vyjadřovat se k probíraným tématům. 

Předseda Dvořák tento návrh podpořil a doplnil informace a zkušenosti z předešlých zasedání 
AS JU. 

Rovněž děkan FROV Pavel Kozák předestírá tři možné koncepty řešící problematiku 
zapisovatele – z jeho pohledu je buďto možné uložit stálou funkci zapisovatele jednomu 



ze současných členů senátu, nebo pořizovat z každého zasedání nahrávku, či zaměstnat na tuto 
pozici některého ze zaměstnanců rektorátu. 

Rektor JU Bohumil Jiroušek navrhl zavést finanční odměnu pro některého z členů senátu. 
Tímto způsobem by byla ošetřena problematika zveřejňováním interních informací mimo 
zasedání AS JU. 

Místopředseda Zdeněk Strnad zmínil negativní dopad pořizování nahrávky zasedání 
na otevřenost projevu členů senátu. Naopak by preferoval zaměstnat na pozici zapisovatele 
některého ze zaměstnanců JU či rektorátu – tuto možnost považuje z hlediska funkčnosti 
senátu za nejefektivnější. 

Senátor Pavel Smetana vznesl dotaz na místopředsedu Strnada, jak je z právního hlediska 
ošetřena funkce zapisovatele například v Senátu ČR. 

Místopředseda Strnad reagoval možností vytvoření smlouvy o mlčenlivosti pro zapisovatele. 

Výsledek diskuze: členové senátu zváží možnosti pro zavedení funkce zapisovatele 

 

d) Fungování menzy JU 

Senátor Ján Regenda vznesl stížnost na fungování menzy JU. Podle jeho názoru se situace 
v menze velice zhoršila, jak v kvalitě a ceně pokrmů, tak v počtu strávníků. 

Předseda Petr Dvořák doplnil osobní zkušenost se stravováním v univerzitní školce, která 
objednává jídla z menzy. Z jeho pohledu vyžaduje menza za pokrmy pro děti ve školce 
nepřiměřeně vysoké částky, nepočítaje jejich upadající kvalitu. 

Místopředseda Damián Dedecius podpořil téma problematiky stravování v menze JU. Podle 
jeho názoru má menza v posledním období neustále sestupný trend. Dále ostatní členy senátu 
informoval o již probíhajícím on-line dotazníku k této problematice, který místopředseda 
Dedecius již rozeslal mezi zaměstnance a studenty Přírodovědecké fakulty JU. Navrhl rozeslat 
tento dotazník také členům senátu kvůli případným připomínkám či komentářům, a zároveň 
požádal ostatní studentské senátory o zaslání emailových konferencí na ostatních fakultách 
univerzity pro snadnější distribuci tohoto dotazníku. 

Výsledek diskuze: členové senátu se shodli, že současná situace stravování v menze JU je 
ve špatném stavu a zcela určitě otevírají téma k další diskuzi a k nalezení možného řešení, 
a rovněž souhlasí s prohlédnutím a okomentováním dotazníku místopředsedy Dedeciuse 

 

e) Fungování Akademické knihovny JU 

Senátorka Kateřina Pražáková otevřela debatu ohledně fungování Akademické knihovny JU. 
Knihovna má v nejbližší době totiž odstranit velký počet starších knih, přičemž dle senátorčina 
názoru a úsudku se mezi zmiňovanými knihami mohou nacházet tituly hodné zachování. 

Rektor JU Bohumil Jiroušek doplnil, že zmiňované knihy pocházejí ze zrušené studovny 
Pedagogické fakulty JU. 

Senátorka Kateřina Pražáková sdělila, že Akademická knihovna po jejím vyžádání zaslala 
několika členům Filozofické fakulty JU excelový soubor obsahující seznam odstraňovaných 
knih s tím, že je možné zaškrtnout, které knihy je potřeba zanechat. Podle senátorčiných slov 
však AK JU poskytla na tuto činnost tristně málo času. Otázala se, proč se touto problematikou 
nezabývá Knihovní rada. 

Rektor JU Bohumil Jiroušek dodal, že Knihovní rada se schází pouze dvakrát ročně. 

Senátor Ján Regenda navrhl, aby rektor JU Bohumil Jiroušek alespoň v tuto chvíli zastavil toto 
rozhodnutí o odstranění zmíněných knih. 

Senátor Smetana navrhl jednání s ředitelkou Akademické knihovny JU. 



Výsledek diskuze: členové senátu vnímají odstranění knih ze zrušené studovny PF jako 
problematické, rektor JU Bohumil Jiroušek přislíbil promluvu s ředitelkou AK JU 

f) Kofeinové občerstvení 

Místopředseda Zdeněk Strnad vznesl požadavek, zdali by nemohli během zasedání AS JU být 
k dispozici kofeinové nápoje, či přímo kávovar. 

Výsledek diskuze: návrh místopředsedy Strnada se setkal se souhlasem členů senátu, rektor 
JU Bohumil Jiroušek se pokusí v této oblasti podniknout určité kroky 

 
 
Děkan FROV Pavel Kozák v závěru pogratuloval nově zvoleným senátorům, předsedovi 
a místopředsedům AS JU, poděkoval za navržení kandidátů do RVŠ a nabídl budoucí užší 
spolupráci se členy senátu. Také připomněl nápad studentského grémia, které by se dle jeho 
představy mohlo konat ve čtvrtletních intervalech, a kde by mohli studenti přednášet své 
nápady či připomínky ke studia na univerzitě. 

 

Předseda Dvořák ukončil zasedání AS JU v čase 16:10. 

 

 

Zápis vyhotovil: Damián Dedecius 

 

Zápis ověřili: Věra Suchomelová, Pavel Smetana 


